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روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

به دلیل اهمیت اقتصادی، کالبدی، 
فرهنگی، اجتماعی و تاریخی طرح 
تفصیلی حــوزه مرکزی مشــهد، 
روند بررسی این طرح در مقایسه با 
دیگرطرح ها طولانی تر شده است و مدیران 
شــهری باتوجه به اینکه این طرح تفصیلی 
قرار است سندی برای توسعه آینده محدوده 
مرکزی مشــهد باشــد و باید ویژگی های 
این منطقه به دقت رصد و تحلیل شــود، با 
وسواس بیشتری به این طرح توجه می کنند؛ 
ازاین رو برخی موارد اختلافــی، به ویژه در 
حوزه زائر و مجاور، زیارت و سکونت در برخی 
محدوده های منطقه در طرح پیشــنهادی 
همچنان وجــود دارد. برهمین مبنا برخی 
از اعضای کارگروه مربوط بررســی طرح در 
شــورای شــهر، مدیران دفاتر تسهیلگری 
منطقه و مشاور طرح تفصیلی حوزه مرکزی 
روز گذشــته از برخی مناطق زیرمجموعه 
این طرح بازدید کردنــد تا بتوانند اطلاعات 
جامع تری را بــرای این موضوع به دســت 

آورند.
پیش ازاین ۲ طرح تفصیلی حوزه های جنوب 
غرب و جنوب شرق مشهد به تصویب شورای 
شــهر رســیده بود و همه منتظرند تا با رفع 
ابهامات و کامل شدن نظریه های کمیسیون 
اصلــی و کمیســیون های فرعــی بررســی 
این طرح، طرح تفصیلی حوزه مرکزی مشهد 
هم به عنوان یکی از پیچیده ترین و مهم ترین 
طرح های تفصیلی شهر برای بررسی و تصویب 

به صحن علنی شورای شهر ارسال شود.
 ارائه طرح با اصلاحات بیشتر

رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای 
اسلامی شهر مشهد در گفت وگو با شهرآرا با 
بیان اینکه بســیاری از موارد مربوط به طرح 
تفصیلی پیشــنهادی حوزه مرکزی مشــهد 
بررسی شــده اســت به دلایل طولانی شدن 
بررسی این طرح در شورا پرداخت و گفت: ما در 
جریان بررسی طرح تفصیلی پیشنهادی حوزه 
مرکزی از مشاور خواستیم تا در برخی موارد، 
بعضی اصلاحات را انجام و برخی اطلاعات را 
در اختیار ما قرار دهد و ازاین رو مشــاور طرح 
برای این مهم از ما فرصت ده روزه خواســته 

است.
محمدهادی مهدی نیا افزود: درصورتی که تا 
انتهای هفته آینده اطلاعات خواسته شده به 
کارگروه ارسال شود، احتمالا ظرف یک هفته 
نظریه نهایی کمیسیون معماری و شهرسازی 
آمــاده و طــرح تفصیلی پیشــنهادی حوزه 
مرکزی مشــهد برای تصویب به صحن علنی 

شورا ارسال خواهد شد.
 پیگیری در کمیسیون های شورا

وی دربــاره اقدامات کمیســیون های فرعی 
برای بررســی موارد مرتبط طرح تفصیلی با 
حوزه کاری نیز گفت: اکنون این کمیسیون ها 
برای بررسی طرح تفصیلی پیشنهادی حوزه 
مرکزی مشهد کار خودشان را انجام می دهند 
و تا جایی که در جریان هســتم کمیســیون 
خدمات شهری شورا موضوع بررسی این طرح 
را در دستور کار دارد و کمیسیون فرهنگی و 

اجتماعی هم در حال تهیه نظریه است.

مهدی نیا در ادامــه با بیــان اینکه برخی 
دغدغه هــای مطرح شــده، از طریق دفاتر 
تسهیلگری به دست ما رسیده است، افزود: 
بعدازظهر روز گذشــته به همــراه اعضای 
کارگروه، اعضای دفاتر تسهیلگری منطقه و 
مشاور طرح بازدید میدانی از محدوده هایی 
از بافت، مانند کوچه آیت ا... خامنه ای، بازار 
سرشور و خیابان عنصری انجام شد. بحث 
اصلی دفاتر دراین باره موضوع زائر و مجاور و 
حوزه زیارت و سکونت است که این مسائل از 
نزدیک بررسی شد و تفاوت اصلی دیدگاه ها 

اکنون روی این مسائل است.
وی تأکید کــرد: این بازدید میدانی و فرصتی 
که مشاور از ما خواسته است سبب خواهد شد 
تا تحلیلی بهتر از کار انجام شود و ما از مشاور 

خواســتیم که این اطلاعات را بــه روز کند تا 
بتوانیم موارد متعدد را در کارگروه اصلی نهایی 

کنیم و به نظریه نهایی برسیم.
رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای 
اسلامی شهر مشــهد در پاسخ به این پرسش 
که آیا مشاور طرح تفصیلی طرح پیشنهادی 
دیگری هم به شورا ارسال کرده است؟ گفت: 
مقرر شــد طرح پیشــنهادی تفصیلی حوزه 
میانه شرقی اول آبان ماه ارسال شود اما طرح 
تفصیلی حوزه شمال غرب مشهد هم به عنوان 
یکی دیگر از طرح های مهم و توسعه ای شهر 
مشــهد اول مهرماه از سوی مشــاور به شورا 

ارسال خواهد شد.
 ورود دستگاه قضا به ماجرای حریم مشهد

وی تأکید کرد: یکی از مباحث طرح تفصیلی 

حوزه شمال غرب مشهد، موضوع حریم شهر و 
محدوده اختلافی بین شهرستان های مشهد و 
طرقبه و شاندیز است و تا جایی که در جریانیم 
و از استانداری پیگیری کرده ایم این موضوع 

هنوز به نتیجه نرسیده است.
این عضو شورای اسلامی شــهر مشهد ادامه 
داد: براســاس اطلاعات به دســت آمده، گویا 
دادگستری و معاونت پیشگیری از وقوع جرم 
دادگســتری به این موضــوع ورود پیدا کرده 
اســت و امیدواریم با حضور دستگاه قضایی و 
پیگیری های انجام شده از سوی استانداری، 
موضوع حریم اختلافی این ۲ شهرستان هم تا 
زمان نهایی شدن فرایند طرح تفصیلی حوزه 
شمال غرب مشهد، حل وفصل شود تا در زمان 

اجرای طرح مشکلی ایجاد نشود.

شــهری  خدمــات  معــاون 
شهرداری مشهد از تکمیل پروژه 
تصفیه خانه چهل بازه به عنوان 
اولین و بزرگ ترین تصفیه خانه 
محلــی فاضلاب کشــور برای 
تأمین آب مــورد نیاز در فضای 

سبز این کلان شهر خبر داد.
مهدی یعقوبی با اعــلام این خبر افزود: 
قرار گرفتن کلان شــهر مشهد در اقلیم 
خشــک و محدودیت هــای منابع آبی 
باعث شد در ســال ۹۶ احداث اولین و 
بزرگ ترین تصفیه خانه محلی فاضلاب 
کشور در دســتور کار مدیریت شهری 
قــرار بگیرد و درهمین راســتا این طرح 
بــا اســتفاده از ســرمایه گذاری بخش 

خصوصی آغاز شد.
وی ادامه داد: این تصفیه خانه با اعتباری 
بالغ بــر ۲۳ میلیارد تومــان و با تأمین 
اعتبــار از ســوی بخــش خصوصی در 
مراحل پایانی ساخت قرار دارد و تاکنون 
بیــش از ۸۲ درصد پیشــرفت فیزیکی 

داشته اســت و براســاس برنامه ریزی 
زمان بندی تــا آبان ماه امســال آماده 

بهره برداری خواهد شد.
  آبیــاری ۵۰ هکتــاری فضای ســبز با

محصول تصفیه خانه
وی افزود: این تصفیه خانه با استفاده از 
روش تصفیه بیوراکتور غشایی و طی 
مراحل پیش تصفیه، تصفیه فیزیکی، 
تصفیــه بیولوژیکی، فیلتراســیون 
غشایی و گندزدایی، فاضلاب ورودی 
را به پسابی بسیار باکیفیت به منظور 
آبیاری فضای سبز شهر مشهد تبدیل 
می کند و از مزایای اســتفاده از این  
روش جدید تصفیه می توان به اشغال 
فضای کمتر مجموعــه تصفیه خانه، 
کیفیــت عالــی پســاب خروجی و 
راندمان بسیار بالا در تصفیه فاضلاب، 
نســبت به دیگرروش هــای تصفیه 

قدیمی اشاره کرد.
یعقوبــی ادامــه داد: تصفیه خانــه 
چهل بازه با استفاده از روش های نوین 

می تواند در هر ثانیه ۵۰ لیتر پســاب 
باکیفیت تولید کنــد و در مجموع با 
استفاده از این  مقدار پساب تولیدشده 
حدود ۵۰ هکتار از فضای ســبز شهر 
به صــورت روزانــه آبیــاری خواهد

 شد.

معاون خدمات شــهری شــهرداری 
مشــهد گفت: در حال حاضر با توجه 
به کمبود منابع آبی مهمترین راه حل 
منطقی توســعه منابع آب در آینده، 
استفاده مجدد از پساب به عنوان یک 
منبع جدید و پایدار است و پساب در 

دســترس ترین منبع آبی پایدار در 
تمام نقاط محیط های شهری است و 
بنا بر برنامه ریزی های صورت گرفته 
مقرر شــده مقدمات اجرای ۶ تصفیه 
خانه محلی فاضلاب دیگر نیز در شهر 

مشهد فراهم شود.
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2  طرح تفصيلى ديگر در راه شورا
طرح تفصیلی شمال غرب در مهرماه و طرح حوزه میانه شرقی در آبان به شورای شهر ارائه خواهد شد

چهل بازه ؛  بزرگ ترین تصفیه خانه محلی فاضلاب کشور در مراحل پایانی
به گفته معاونت خدمات شهری شهردار مشهد، این تصفیه خانه تا آبان ماه به بهره برداری می رسد
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نوسازی و مکانیزه کردن ۱۰۰ 
درصد ناوگان خدمات شهری

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری 
مشهد گفت: نوسازی همه ماشین آلات ناوگان خدمات 
شهری انجام شده است و اکنون خودرو غیرمکانیزه در 

خدمات شهری شهرداری مشهد نداریم.
علیرضا صحراگرد افزود: حق و حقوق قانونی همه پاکبانان 
خدمات شهری  به موقع پرداخت می شود و  تاکنون تمام 

مطالبات کارگری پرداخت شده است. 

بدنبال ارتقاء جایگاه حسابرسی
 داخلی هستیم

رئیس کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و مشارکت های شورای شهر 
مشهد گفت: کارگروه بودجه و حسابرسی در شورای شهر اکنون همان 
نقش کمیته حسابرسی را ایفا می کند. محمدحسین ودیعی افزود: سعی 
داریم جایگاه بی نظیر حسابرسی داخلی که نقش بسزایی در کاهش 
مشکلات و نقایص فرایندهای اجرایی و مدیریت ریسک دارد را ارتقا 
دهیم. در این رابطه بسیار خوشحالیم که شهرداری مشهد به تندیس 

تندیس زرین جایزه ملی انجمن حسابرسان ایران دست یافته است.

اعتبارات میراث فرهنگی 
در حد ورود مافیا به آن نیست

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
گفت: وضعیت اعتبارات در اداره کل میراث فرهنگی به اندازه ای 
نیست که مافیا بتواند با آن کاری را پیش ببرد. بنابراین مافیایی در کار 
نیست. ابوالفضل مکرمی فر به ایسنا گفت: در مورد اعتبارات میراث 
فرهنگی باید گفت میراث دو اعتبار دارد؛ یکی اعتبار ملی و دیگری 
اعتبار استانی است. البته سرفصل های این دو مورد بر اساس برنامه 

پنج ساله ششم و دارای ردیف است. 

ــــــــــــــــــــــپیشرفت ۷۰ درصدی کارخانه نوآوری ـــــــــــــــــــ  ـــــــــــــــــــ 
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر مشهد گفت: اتمام و 
بهره برداری از کارخانه نوآوری، علاوه بر هزینه تملک در گذشته، 
بالغ بر ۷۰ میلیاردتومان برای مدیریت شهری مشهد هزینه دارد و 

تاکنون پروژه ۷۰ درصد پیشرفت داشته است.
بتول گندمی درخصوص پروژه کارخانه نوآوری با بیان اینکه یکی 
از اقدامات خوب شــورای پنجم، تبدیل کارخانه کوکا، این فضای 
قدیمی و خاطره انگیز شهری به فضایی اســت که هم خاطرات را 
زنده نگه  می دارد و هم در راســتای اقتصاد شهری و زندگی امروز 
شهروندان و کسب وکارهای نو و حل مسائل شهری نقش مؤثری ایفا 
می کند، گفت: این ایده بسیار ارزشمند در ابتدای سال ۹۷ توسط 
حوزه معاونت برنامه ریزی شهرداری مشهد مطرح و عملیاتی شد. 
وی در ادامه با بیان اینکه حوزه برنامه ریزی در دوره مدیریت شهری 
برخاسته از شورای پنجم، ارتقای بسیار خوبی پیدا کرده و روزبه روز 
در جهت پیشرفت گام برداشته است، گفت: امیدواریم تا پایان دوره، 
تعداد زیادی از استارت آپ ها و شتاب دهنده ها در این مرکز مستقر 

شوند و با نظرات خود یاری رسان مدیریت شهری باشند.

ممنوعیت سفر کاروان های پیاده 
ــــــــــــــــــــــدر ایام شهادت امام رضا(ع) ـــــــــــــــــــ  ـــــــــــــــــــ 

دیروز حسن جعفری جانشین ستاد پیشگیری و مقابله با ویروس 
کرونای خراســان رضوی با بیان اینکه روند نزولی ابتلا به کرونای 
استان متوقف شــده است گفت: براســاس مصوبه این ستاد، ورود 

کاروان های پیاده به استان در ایام پایانی ماه صفر ممنوع است.
آمار و ارقام اعلامی توسط وزارت بهداشــت نیز نشان می دهد که 
دیروز ۲۷۰۵ نفر به شمار مبتلایان کرونایی کشور اضافه و همچنین 
۱۴۰ نفر به دلیل ابتلا به کرونا در کشور فوت شده اند که با توجه به 
این آمار تعداد کل مبتلایان کرونا در طول این ۷ ماه به ۴۰۷ هزار و 

۳۵۳ نفر رسیده است.

ــــــــــــــــــــــپیش بینی ایجاد ۸ پیاده راه در مشهد ـــــــــــــــــــ  ـــــــــــــــــــ 
رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای شهر مشهد از 
پیش بینی و مطالعه ۸ معبر شهری برای اجرای طرح پیاده محوری 
خبرداد و افزود: در کنار این گزینه ها می تــوان  معابر دیگری را نیز 

مدنظر قرار داد و پایش و بررسی کرد.
سید مسعود ریاضی افزود: کمیسیون برای سال آخر فعالیت خود 
۳ اولویت و محور را اســاس کار قرار داده است که گسترش و بسط 
پیاده مداری و تحقق شهر انسان مدار و انسان محور و هوشمندسازی 
در حوزه حمل ونقل و هوای پاک اولویت های ســه گانه کمیسیون 

هستند.

۲۶ شــهریور۱۳۹۹
۲۷ محــرم ۱۴۴۲ 
شـــــماره ۳۲۰۳

۴شنبه

رســــــانه شـــهر 

امیـــد و زنــــدگی
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